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Věc 

Žádost o projednání a schválení investičního záměru 

 

Vážení členové zastupitelstva, 
 
 
dozvěděli jsme se, že se k Vám jako zastupitelům města nedostala naše původní žádost a 
proto Vám jménem TJ Maratonstav Úpice, z.s. posíláme opětovně tento dopis s prosbou o 
projednání a případné schválení investičního záměru „Rekonstrukce sportovního areálu 
Sparta“ v Úpici. V mezičase doznala tato myšlenka určitého vývoje a změn, které blíže 
popisujeme níže.  
Dle oficiálních statistik dosahuje průměrné stáří sportovišť v ČR téměř 50 let. Většina z nich 
vznikla ještě za minulého režimu. Náš stadion není výjimkou, protože byl vybudován už v roce 
1954 a některé jeho zařízení a součásti jsou ještě starší než onen celorepublikový průměr. 
Stadion se stal po otevření sportovním střediskem všech různých závodů a školního sportu. 
Konala se na něm řada akcí, mítinků a fotbalových zápasů. Postupem let se však jeho využití 
zúžilo pouze na fotbal, tedy ke konání pravidelných tréninků a mistrovských zápasů. 
V současné době tak dnešní parametry a běžný standard splňuje pouze travnatá fotbalová 
plocha, pro kterou byl v minulosti instalován zavlažovací systém.  K další obnově a investicím, 
pomineme-li stavební objekt Sparty, v posledních dekádách nedošlo. Přitom kapacitní 
parametry jako délka oválu, přiléhající plochy, zázemí pro sportovce i diváky, parkovací místa, 
sociální zařízení atd. jsou i na dnešní dobu dostačující a disponují potřebnými rozměry. Nad 
to je v areálu další potenciální volná plocha k rozšíření sportovišť o umělou travnatou plochu 
(hřiště) a dva volejbalové kurty. 
Dnešní stav a možnosti jsou takové, že se veškeré sportovní akce jako Pohár rozhlasu, 
Zátopkova desítka a další musí konat na hřišti u ZŠ Lány, kde je výrazně méně prostoru, ať už 
pro pořádání tréninků nebo závodů. Tartanová 2-dráha o délce 250m bývá pravidelně „malá“ 
už pro obsazení 20-30 školáky rozličného věku, a to například každé pondělí, kdy ve stejný 
čas, na stejném místě trénují členové Sokola a atleti TJM. Fotbalisté musí během zimního 
období dojíždět do Havlovic na umělý trávník, protože na přírodní trávník z pochopitelných 
důvodů nemohou. 
Za účelem obnovy a rozvoje středně velkých obcí, zvýšení atraktivity a kvality obecního 
prostoru jsou ze strany k tomu určených státních institucí formou dotací aktuálně podporovány 
projekty rekonstrukcí a modernizací sportovních areálů, které pokrývají rozhodující část 
investičních výdajů spojených s investičním záměrem. Právě za účelem snížení regionálních 
nerovností v nabídce sportovišť, ale také k udržení/rozvoji sociálních vazeb a vědomí v daném 
regionu či lokalitě Národní sportovní agentura (NSA) vypisuje dotační programy, v rámci 
kterých kryje 70% výdajů. Obáváme se, že tento velkorysý dotační titul, jehož programové 
období končí v roce 2026, nebude po tomto roce už pokračovat, protože budou 
preferovány vládou ČR nebo Evropskou unií jiné priority jako (anti)migrační politika 
nebo bezpečnost. K tomu přispívá Královéhradecký kraj na tyto druhy investic částkou 15%, 
na obec zbývá tedy „pouze“ 15%. Toto krytí výdajů platí za předpokladu, že konkrétní 



projekt/žádost o dotaci splňuje předem stanovené technické parametry a má budoucí 
pravidelné využití. Domníváme se, že aktuálně připravený projekt, který je přílohou této 
žádosti, by budoucí využití určitě měl, ať už z řad různých spolků, zájmových sdružení, nebo 
školských zařízení. Na Spartu by se přesunuly pravidelné atletické tréninky TJM a Sokola. 
Areál by mohl být komerčně využíván sportovními oddíly z celé ČR k tréninkovým kempům, 
neboť je v místě také ubytování a nedaleko také příroda a možnost stravování. Disponoval 
by tedy i částečně ekonomickou návratností s budoucím příjmem do rozpočtu města. 
Do Úpice by se vrátila pořadatelství atletických mítinků v podobě krajských přeborů nebo 
dokonce mistrovství ČR. Mohly by se zde konat soutěže v hasičském sportu, jehož zástupci 
deklarovali zájem o jeho budoucí využití. Nebo soutěže hendikepovaných osob, se kterými 
máme mimochodem praktické zkušenosti z Janských Lázní, kde každoročně pořádá náš oddíl 
společensko-sportovní akcii v běhu „Buď fit“ v rámci tradičního běžeckého závodu na Černou 
horu.  
Podle předběžných odhadů a za předpokladu získání výše uvedených dotací by celkový výdaj 
za vybudování: 
 
a) tréninkového fotbalového hřiště vč. umělého osvětlení a oplocení a; 
b) atletického oválu vč. sektorů a zázemí 
 
pro naše město neměl přesáhnout částku 7.3 mil. Kč z celkových 48.3 mil. Kč. Nutno 
podotknout, že tyto odhady vycházejí ze stavebních tabulek ÚRS a díky výběrovému řízení na 
zhotovitele stavby a úsporám z rozsahu (společná výstavba fotbalového hřiště a atletického 
oválu) bude pravděpodobné získat slevu a dostat se tak na nižší částku, než je momentálně 
indikována projektantem. Navíc z Vaší strany jako zastupitelů města by nebylo nutné o 
částce 7.3 mil. Kč rozhodnout nyní, projekt by postupoval řádným procesem. Nejprve 
by se zadalo pouze vypracování dotačního projektu za cca 150 tis. Kč. Až poté, co by 
bylo zřejmé, zda budou splněna dotační kritéria, by se město závazně rozhodlo, zda za 
účasti dalších subjektů NSA a KHK, do akce půjde či nikoliv. Pokud se k některým z Vás 
v minulých dnech a týdnech dostaly informace, že jako zástupci TJM postupujeme vůči městu 
snad nestandardně, byl proto jediný důvod a sice – stihnout dokončení výstavby do jara 2026, 
tedy nutnost objednání nezbytného dotačního projektu už v těchto dnech.  
Z pohledu provozních nákladů by údržba a provoz zrekonstruovaného stadionu na rozdíl od 
zimního stadionu, nebo plaveckého bazénu nevyžadovaly významné vícepráce nebo 
pravidelné náklady. Tartanový povrch je v podstatě bezúdržbový a vykazuje stejné parametry 
po celou dobu své životnosti. Podobné lze tvrdit i o umělém trávníku fotbalového hřiště. Je 
třeba 1-2x za rok tlakovou vodou vyčistit odtokové kanály a samotnou dráhu, což si mohou 
vzít za své členové TJM. Umělé osvětlení nového fotbalového hřiště v zimním období by díky 
moderním LED technologiím představovalo spíše menší náklad. 
Jako součást slavnostního otevření nového stadionu bychom jménem našeho klubu 
zorganizovali Mistrovství ČR běhu na 10 000 m v dubnu 2026 a následující měsíc dokonce 
Mistrovství Evropy veteránů v bězích mimo dráhu. Obě tyto vrcholné akce máme už 
předběžně přislíbené ze strany funkcionářů Českého atletického svazu a Světové atletické 
federace.  
Níže přikládáme přehled sportovišť – atletických areálů, které se nacházejí nejenom v regionu 
Jestřebích hor, ale od Broumovském výběžku až po Jaroměř. Jsou z něho patrné základní 
parametry oválů a dojezdová vzdálenost k nim. Navíc je přiložen údaj o počtu obyvatel v dané 
obci, mezi které patří například srovnatelné město Dobruška, odkud jsme shodou okolností 
zrovna dnes přivezli několik umístění v TOP10 Finále krajského přeboru KHK mladších žáků 

a žákyň a kterým můžeme zatím jenom závidět takový krásný stadion (viz foto níže). 😊 

 



Přehled atlet. oválů v nejbližším okolí a vzdálenost v km z Úpice

místo počet drah délka povrch km počet obyvatel

Trutnov 6 400 tartan 16 30 500

Náchod 6 400 tartan 23 20 000

Dvůr Králové n./L. 6 400 tartan 23 15 300

Nové Město n./M. 6 400 tartan 30 9 300

Dobruška 6 400 tartan 40 6 500

Jaroměř 4 400 tartan 30 12 500

Vrchlabí 4 400 tartan 44 12 100

Jilemnice 3 333 tartan 53 5 400

Česká Skalice 3 300 tartan 23 5 100

Broumov 5 200 tartan 39 7 100

Meziměstí 4 250 tartan 38 2 300

Hronov 4 200 tartan 18 6 000

Žacléř 2 200 tartan 28 3 100

Hostinné 3 150 tartan 32 4 200

Červený Kostelec 2 200 štěrk 13 8 200

Rtyně v Podkr. 2 200 štěrk 8 2 900

Úpice 6 400 škvára 0 5 500  
 
 
 
Městský stadion Václava Šperla v Dobrušce 

 
  



Na závěr naší žádosti nám prosím dovolte ocitovat jednu z myšlenek, která asi nejlépe 
vystihuje to, co bychom Vám chtěli tímto dopisem sdělit: 
 
„Organizovaná i volnočasová pohybová i duševní aktivita, reprezentovaná sportem 
a tělovýchovou, má v lidském životě nezastupitelnou roli a vzhledem k měnícím se 
společenským podmínkám a vlivu těchto podmínek na přirozené pohybové aktivity lidí její 
význam vzrůstá. Neméně důležitá je role sportu a tělovýchovy také při výchově, naplňování 
volného času, usměrňování agresivity a v rámci prevence patologických jevů ve společnosti 
(drogové návyky, či jiné škodlivé závislosti). Dále je důležitá pro rozvoj sociálního vědomí a 
etických norem člověka, zejména v období jeho dětství a během dospívání. Sportovní 
infrastruktura je v tomto kontextu klíčovým faktorem pro udržování a rozšiřování příležitostí k 
provozování organizovaných i volnočasových pohybových i duševních aktivit. Existence a 
rozvoj sportovní infrastruktury má silné dopady nejen na rozvoj sportu a tělovýchovy, ale 
sekundárně bude mít význam také pro rekreaci, sociální soudržnost, integraci i vzdělávání 
obyvatelstva všech věkových kategorií a v neposlední řadě i značný význam pro rozvoj 
ekonomiky.“ 
Zdroj: NSA 
 
V případě jakýchkoliv otázek jsme připraveni zodpovědět Vaše dotazy a podat bližší 
vysvětlení. 
 
Děkuji 
S přátelským pozdravem 
 
 
 
Karel Šklíba 
předseda TJM 
 
 

Příloha 

Projekt a odhad nákladů rekonstrukce areálu Sparta 

 


